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: MINISTERSTVO ZDRAVOTNICTVí 

12801 PRAHA 2, Palackého nám. Č. 4 

Vážený pan 
Ing. Josef Závišek 
Riegrova 435 
66601 Tišnov 

Naše značka 

40544/06 

Vyřizuje/linka MUDr. 

Sajdlová/2563 

V Praze, dne: 

 27.11.2006 

Vážený pane inženýre, 

reaguji na Váš dopis ve věci poskytování zdravotní péče v Psychiatrické léčebně Brno a 

spáchání sebevraždy tří pacientů, který jste adresoval panu ministrovi. 

Vaším podnětem jsme se podrobně zabývali a sděluji Vám, že Vámi popisované 

události byly šetřeny a jak vyplynulo ze šetření, jednalo se o časovou shodu, která nemá 

příčinný vztah ke kvalitě a množství poskytované zdravotní péče v léčebně. 

Pacienti byli léčeni pro různé diagnózy. Všichni se psychiatrické a psychoterapeutické 

léčbě podrobovali již delší dobu, z povolených vycházek v areálu i mimo areál léčebny se 

vraceli opakovaně v pořádku. U žádného z nich při pravidelných vyšetřeních nebylo zjištěno 

zhoršení jejich zdravotního stavu, které by vylučovalo umožnění vycházek. Indikovaná léčba 

proběhla lege artis. 

Jako součást terapeutickéhó režimu a v rámci zachování sociálních vazeb 

   Jako součást terapeutického režimu a v rámci zachování sociálních vazeb 
jsou vycházky mimo areál léčebny povolovány na základě doporučení ošetřujícího  
lékaře. Toto je v souladu s doporučením Evropského výboru pro zabránění mučení 
a nelidskému či ponižujícímu zacházení nebo trestání (CPT) a též se stanoviskem 

veřejného ochránce práv. 

Při přešetřování událostí nebyly nalezeny žádné indicie svědčící pro 

cílené jednání pacientů, pacienti sebevražedné myšlenky neverbalizovali. V 
případě jednoho pacienta, který opustit léčebnu i přes zákaz, není doposud 

vyloučeno, že se nejednalo o sebevraždu. 

Výše uvedený výbor vykonal v 1. pololetí 2006 návštěvu v PL Brno a 

neshledal při poskytování zdravotní péče pacientům v obecné rovině 

pochybení a žádné zásadní námitky vůči tomuto zdravotnickému zařízení ze 

strany členů 



 

MUDr. Stanislava Pánová v.r. 
ředitelka odboru zdravotní pé če 

... výboru nezazněly. Z praxe je známo, že ani v psychiatrických lůžkových zařízeních 

není možno, i při zvýšené kontrole, ve všech případech zabránit sebevraždě 

pacienta. 

Nepovažuji tudíž v současné době za účelné zřizování kontrolní komise, 

která by posuzovala stav komplexní léčby v této psychiatrické léčebně. V případě, 

že některý z pacientů, případně rodinných příslušníků není spokojen s 

poskytováním zdravotní péče, má možnost podat oficiální stížnost na Ministerstvo 

zdravotnictví. 

S pozdravem 
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